
PROJEKT 
 
 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY MIEJSKIEJ W WIELICZCE 

z dnia .................... 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j.: Dz. U. z 2024 r., 
poz. 1465 z późn. zm.) oraz art. 238 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(t.j.: Dz. U. z 2024 r., poz. 572) Rada Miejska w Wieliczce uchwala, co następuje: 

§ 1.  

Po rozpatrzeniu skargi na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka wniesionej przez Pana XY, po 
zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Wieliczce, skargę uznaje się 
bezzasadną - z przyczyn określonych w uzasadnieniu niniejszej uchwały. 

§ 2.  

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Wieliczce. 

§ 3.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Uzasadnienie do uchwały Nr .................... 

Rady Miejskiej w Wieliczce 

z dnia .................... 2024 r. 

Pan XY pismem z dnia 9 września 2024 r. złożył skargę na bezczynność Burmistrza Miasta i Gminy 
Wieliczka. Skarżący wskazał, że w dniu 5 sierpnia 2024 r. złożył wniosek o pilne podjęcie prac nad 
dostosowaniem pierwotnego projektu uchwały dot. ustanowienia użytku ekologicznego w Raciborsku do 
pierwotnej treści wniosku mieszkańców Raciborska i Grajowa. Dostosowania wymaga m.in. zakres terytorialny 
planowanego użytku oraz uściślenie form ochrony. Ponadto skarżący podniósł, że wnosił o pilne 
zorganizowanie spotkania ze stroną społeczną w tej sprawie. Skarżący zarzuca, że od dnia złożenia wniosku 
nie podjęto żadnych czynności we wnioskowanych sprawach, co wskazuje na bezczynność Burmistrza Miasta 
i Gminy Wieliczka. 

Skarga była przedmiotem analizy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Wieliczce która 
zwróciła się o udzielenie wyjaśnień w powyższej sprawie. 

Z uzyskanych od Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka wyjaśnień wynika, że w następstwie wniosków 
Skarżącego podjęto cały szereg opisanych poniżej czynności. 

W dniu 7 sierpnia 2024 r. Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska UMiG w Wieliczce 
skierował pismo do Pana Artura Kozioła Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wieliczce z prośbą o zwołanie 
Komisji Ochrony Środowiska na terenie planowanego użytku ekologicznego w Raciborsku w celu jego 
zaopiniowania, a także prośbę o zweryfikowanie granic projektowanego użytku. 

W dniu 12 sierpnia 2024 r. Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska skierował pismo do Pana 
XY zam. XX, 32-020 Wieliczka informujące, iż w związku z trwającym sezonem urlopowym, a co za tym idzie 
nieobecnością radnych Rady Miejskiej w Wieliczce oraz pracowników Wydziału Gospodarki Komunalnej 
i Ochrony Środowiska są trudności ze zwołaniem posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska. Podkreślono, że 
ustanowienie użytku ekologicznego w Raciborsku wymaga przeprowadzenia wizji w terenie, obrad radnych, 
a także konsultacji i spotkań z mieszkańcami. W efekcie spowoduje to wydłużenie procedury w czasie. 
Dodatkowo przekazano informację, że otrzymany od mieszkańców Raciborska i Grajowa w dniu 26 lipca 
2024 r. „Raport z inwentaryzacji przyrodniczej dla obszaru planowanego użytku ekologicznego w Raciborsku” 
został przekazany do Biura Rady Miejskiej w Wieliczce, a skorygowany wniosek mieszkańców wraz z w/w 
raportem zostanie przesłany do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Krakowie do dnia 30 września 
2024 . 

W dniu 14 sierpnia 2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 
w Wieliczce, na którym m.in. poruszony został temat granic planowanego użytku, tak aby pokrywał się on 
z przebiegiem granic ewidencyjnych działek wchodzących w skład użytku. 

W dniu 9 września 2024 r. przedstawiciele mieszkańców Raciborska i Grajowa Pan XY oraz Pani XY złożyli 
na ręce Przewodniczącej Komisji Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Wieliczce korektę pierwotnego 
wniosku z dnia 16 kwietnia 2024 r. dot. granic planowanego użytku ekologicznego w Raciborsku. 

W dniu 9 września 2024 r. odbyło się spotkanie terenowe w Raciborsku z udziałem radnych Rady Miejskiej 
w Wieliczce, pracowników Urzędu Miasta i Gminy w Wieliczce oraz zainteresowanych sprawą mieszkańców 
Raciborska. 

W dniu 16 września 2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 
w Wieliczce, na której Komisja wyraziła wolę podjęcia uchwały ustanawiającej użytek ekologiczny 
w Raciborsku opartej na wniosku mieszkańców z dnia 16 kwietnia 2024 r. wraz z korektą z dnia 9 września 
2024 r. i zobligowała Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta i Gminy 
w Wieliczce do przygotowania projektu przedmiotowej uchwały. 

Na powyższym spotkaniu zgromadzonym osobom została przedstawiona opinia prawna sporządzona przez 
Pana Mecenasa Jerzego Smalewskiego dot. ustanowienia użytku ekologicznego w Raciborsku w zakresie 
możliwych ryzyk dla Gminy Wieliczka w związku z podjęciem uchwały ustanawiającej użytek ekologiczny. 
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W dniu 8 października 2024 r. Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska UMiG w Wieliczce 
przedłożył swoją opinię Burmistrzowi Miasta i Gminy Wieliczka w przedmiocie ustanowienia użytku 
ekologicznego w Raciborsku. 

Kierując się dobrem wszystkich mieszkańców Burmistrz Miasta i Gminy w Wieliczce podjął decyzję 
o zorganizowaniu kolejnego spotkania w dniu 14 października 2024 r., tak aby wszyscy radni Rady Miejskiej 
w Wieliczce mieli możliwość zapoznania się z prowadzonymi działaniami w kwestii ustanowienia użytku 
ekologicznego w Raciborsku. W czasie wspólnych obrad głos zabrała m.in. Pani Olga Biestek z Referatu 
Ochrony Środowiska oraz Pan Mecenas Jerzy Smalewski, którzy przedstawili stanowisko Wydziału Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz Wydziału Prawnego. 

Mając na uwadze powyższe Wydział Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska przygotował projekt 
uchwały kierunkowej w sprawie ustalenia kierunku działań dla Burmistrza Miasta i Gminy Wieliczka 
dotyczącego utworzenia użytku ekologicznego w miejscowości Raciborsko w gminie Wieliczka. 

W dniu 25 października 2024 r. Zastępca Burmistrza do Spraw Społecznych Pan Lucjan Rówiński przekazał 
drogą elektroniczną Przewodniczącej Komisji Ochrony Środowiska edytowalny projekt wspomnianej powyżej 
uchwały kierunkowej, którą klub radnych może złożyć na najbliższej sesji. W treści wysłanego maila zostało 
zawarte również bardzo ważne przypomnienie o ryzyku jakie niesie ze sobą uchwalenie użytku na 
zaproponowanym przez mieszkańców obszarze oraz świadomości klubu do bycia współodpowiedzialnym za 
złożenie do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska dokumentacji w brzmieniu zaproponowanym 
w projekcie uchwały. 

Jednocześnie podkreślić należy fakt, iż organy gminy nie są związane złożonym w kwietniu 2024 r. 
wnioskiem mieszkańców Raciborska i Grajowa dot. ustanowienia użytku ekologicznego w Raciborsku, gdyż 
nie spełnia on wymagań obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. Nie jest to wniosek o wszczęcie 
postępowania administracyjnego – nie stosują się więc do niego przepisy Kodeksu Postępowania 
Administracyjnego określające terminy załatwiania spraw. W związku z powyższym podany przez Wydział 
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska termin na przesłanie dokumentacji do Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska w Krakowie (do 30 września 2024 r.) był datą orientacyjną, nie jest to termin wynikający 
z przepisów Kodeksu Postępowania Administracyjnego. Oceniając całokształt opisanych wyżej działań, 
nie można uznać, iż Burmistrz Miasta i Gminy Wieliczka dopuścił się bezczynności. 

Z powyższych względów skarga uznana została za bezzasadną. 

Pouczenie 

Zgodnie z art. 239 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (t.j.: Dz. U. 
z 2024 r., poz. 572), w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej 
bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych 
okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie stanowisko 
z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania skarżącego. 
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